
Zápisnica

z pracovného stretnutia, ktoré sa uskutočnilo dňa 12.08.2022 na Mestskom úrade Liptovský Mikuláš

vo veci „Športové a rekreačné využitie vodného dlela Liptovská Mara, priľahlých pozemkov a s nimi

spojené problémy“.

Prítomní:

Podľa prezenčnej listiny.

Program:

1. Zúčastnených privítal a oboznámil z programom pracovného stretnutia p. primátor Ing. Ján

Blcháč, PhD.

2. Ing. Gabriel Lengyel oboznámil prítomných o obsahu predchádzajúcich stretnutí vo veci:

- riešenia problémom týkajúcich sa s využívaním plochy vodného diela a jeho priľahlých

pozem kov,

- spracovania Štatútu vodnej stavby Liptovská Mara.

Najväčšie problémy:

- výstavba nelegálnych stavieb - rieši stavebný úrad

- využívanie pozemkov ochranného lesa - rieši Okresný úrad Liptovský Mikuláš, lesný

a pozemkový odbor,

- dopravná prevádzka na vodnej hladine.

- obmedzený prístup k vodnej stavbe predajom pozemkov pozdÍž vodnej stavby.

3. Diskusia:

p. Tibor Ilavský — rybársky hospodár na Liptovskej Mare, poukázal na:

- Nízku hladinu vody vo vodnej nádrži Liptovská Mara — nízku hladinu vody spósobuje spätné

neprečerpávanie vody z vodnej nádrže Bešeňová do vodnej nádrže Liptovská Mara.

- Obnovenie kontrol na vodnej nádrži Liptovská Mara v zložení najmä zástupcovia SyP,

slovenských elektrární, polície, rybárskeho zväzu, stavebného úradu, lesného

a pozemkového odboru, životného prostredia (TANAP). V minulosti kontroly mali

pozitívny dopad.

- Lesné pozemky vo vlastníctve štátu boli dané do súkromného vlastníctva. Čím došlo

k rozparcelovaniu pozemkov a obmedzil sa prístup k vodnej nádrži.

- Dopravný úrad nekontroluje dopravu na vodnej hladine. Požičiavanie vodných

dopravných prostriedkov bez kontroly.

- Využívanie Sielnickej zátoky na kúpanie, hod nie je povolená na kúpanie. Miesto

využívané množstvom kúpačov. Dopravný úrad tu povolil prístav pre hydroplán.

- Na nutnosť kontroly povinností vyplývajúcich z právnych predpisov a ich pokutovanie.

Príklad: nedodržiavanie dopravných značiek.

- Odstraňovanie nelegálnych stavieb zabezpečovať nie cez výzvy, plagáty ale prikročiť k ich

k odstráneniu bez ich majiteľov.

- Možnosť zriadenia spoločnej obecnej polície pre obce, v ktorých katastroch sa nachádza

vodná nádrž.

- Na nutnosť prítomnosti SyP, š.p. na konaniach. Problémy, ktoré vznikli na území sú

predovšetkým v jeho kompetencii.

- Ostrov Ratkovie - chránená krajinná oblasť, kde pracovníci zakazujú rudom vstupovať.

Prečo?



Ing. Jozef Juríčka — zástupca rekreačného zariadenia Marína Liptov sa vyjadril k nasledovným

skutočnostiam:

1. Musia byť jasné pravidlá pre všetkých a tieto pravidlá musia byť aj kontrolované.

Príkladom je parkovanie — parkovisko je prázdne, ale za značkou zákazu parkovania sa

bežne parkuje. Poplatok za parkovanie je 1 €. Nevyužíva sa vybudovaný vjazd pre lode.

Lode sa spúšťajú na hladinu z brehu.

2. Vytvoriť podmienky na parkovanie. Kritická z tohto hľadiska je Sielnická zátoka.

3. Nízka vodná hladina vo vodnej nádrži — hladina vody je min. 5 m od kóty min. hladiny.

Pritom vodné nádrže na Váhu ako vodná nádrž Krpeľany, Žilina sú plné. Je to z dóvodu

výroby energie, pri ktorej sa neprečerpáva voda späť z vodnej nádrže Bešeňová.

Nízka hladina negatívne vplýva na život fauny vo vodnej nádrží ako aj na život v jej okolí

(vyschnutie ikier, úhyn rýb, znížený počet vtákov — rybárikov).

4. Na pracovné stretnutia pozvať zástupcov ochranárov (TANAP), zástupcov energetiky, SyP.

5. Vodná nádrž Liptovská Mara má aj rekreačnú funkciu.

Ivan Guráň — starosta obce Liptovská Sielnica, vyjadril sa k:

1. Kvyužívaniu pozemku pri kostole pri vodnej hrádzi: súčasný nekontrovateľný stav sa

zmení. 00CR prenajala pozemok, ktorý upraví podľa pripraveného návrhu.

2. Čierne stavby sú priamo na vodnej hladine. Kompetentný je krajský stavebný úrad.

Legislatíva problém čiernych stavieb rieši veľmi zložito. Zákon by mal jednoznačne určiť,

ak stavbu jej majiteľ neodstráni v stanovenom termíne, odstráni ju štát (nový stavebný

zákon to už stanovuje). Problém je aj z doručovaním. Rozhodnutie sa doručuje len

majiteľovi stavby, ktorého je ťažko nájsť (známy je vlastník pozemku, ale nie vlastník

stavby na ňom postavenej).

Od poved‘:

- Ing. Katarína Šuveríková: Stavebná agenda je rozsiala. Nedá sa zvládnuť v plnom rozsahu

so súčasným počtom za rnestna ncov.

- Ing. Ján Blcháč, PhD. Poukázal na:

Organizovať pravidelné stretnutia s danou problematikou za prítomnosti zástupcov

prevádzkovateľa energetickej sústavy, SyP, ochrany prírody (TANAP).

Zvážiť možnosť vytvorenia skupiny pri 00CR Liptov, ktorej činnosť by bola zameraná na

riešenie problematiky týkajúcej sa vodnej nádrže Liptovská Mara.

Dal do pozornosti schvaľovanie Územného plánu Žilinského samosprávneho kraja. Vo

vyjadreniach kjeho konceptu uviesť návrhy, ktoré sa dotýkajú aj problematiky vodnej

nádrže Liptovská Mara. Napr. dať do podmienok: Dodržiavať v manipulačnom poriadku

stanovenú min. hladinu na vodnej nádrži Liptovská Mara najmä z dóvodu zabezpečenia

podmienok ochrany životného prostredia (fauny).

Ing. Viktor Varga, PhD. — vedúci odboru starostlivosti o životné prostredie Okresného úradu

Liptovský Mikuláš:

1. Vodná nádrž Liptovská Mara je vodné dielom, ktoré má svoju energetickú funkciu.

2. Na riešenie problémov vniknutých sjeho rekreačným využitím podľa platných zákonov je

v kompetencii viacerých orgánov štátnej správ, samosprávy, jeho správcu,

prevádzkovateľa.

Odpoved‘:

p. Tibor Ilavský:

Pre vodné dlelo je vypracovaný manipulačný poriadok, v ktorom je určená funkcia vodného

diela Liptovská Mara — energetické využitie, rekreácia a ochrany prírody.

Minimálna hladina vodného diela je stanovená na 561 m n m.



Ing. Karol Maťko: starosta obce Liptovský Trnovec:

Obec Liptovský Trnovec nemá problém s poklesom hladiny vo vodnej nádrži Liptovská Mara.

V ich časti nedošlo až takému výraznému poklesu hladiny vodnej nádrže. Dóvodom je pozclÍžny

typ pobrežia. V katastri obce v zátopovej oblasti ani ochrannom pásme nádrže nie sú čierne

stavby. Nedošlo tu ani k zámene štátnych lesných pozemkov do súkromného vlastníctva.

p. Jozef Cút: starosta obce Gótovaný

Na lokalite Dechtáre sa pripravuje výstavba. Výhoda, že v katastrálnom území obce Gótovany

vodná nádrž nieje sprístupnená komunikáciou.

Mgr. Jana Bažíková: starosta obce Bobrovník poukázala na:

1. Nutnosť využívania alternatívnych zdrojov energie.

2. Vychádzajú výzvy na budovanie vodozádržných opatrení. Súčasným spósobom výroby

elektrickej energie túto funkciu vodnej nádrže Liptovskej Mary zrušíme.

Pracovné stretnutie ukončil primátor mesta Liptovský Mikuláš Ing. Ján Blcháč, PhD. S tým, že

z pracovného stretnutia bude spracovaná zápisnica. V nei sa vyšpecifikujú hlavné problémy. Na

základe nich bude zvolané stretnutie, na ktoré budú pozvaní zástupcovia organizácií, v ktorých

kompetencii je ich riešenie.

Zapísala: RNDr. M. Lošonská dňa 12.08.2022

Prednesené problémy:

1. Hladina vody pod stanovenou min. hladinou a jej dósledky na životné prostredie.

2. Porušovanie právnych predpisov a ich nekontrolovanie — cestná a vodná doprava.

3. Odstraňovanie čiernych stavieb — prevažná časť ich je v zátopovej oblasti a ochrannom

pásme vodnej nádrže.

4. Rozdrobenosť pozemkov ochranného lesa do súkromného vlastníctva a s tým obmedzený

prístup k vodnej nádrži.

5. Vytvorenie infraštruktúry na rekreačné využitie vodnej nádrže Liptovská Mara — oblasť

parkovania, odpadového hospodárstva.

6. Obnoviť kontrolnú činnosť na vodnej stavbe Liptovská Mara.
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